
Zápis z jednání Klubu chovatelů plemene dexter 
1.6.2024, Farma Skrýšov, Karel Roden 

 
 
Seznam účastníků – prezenční listina je přílohou zápisu. 
 
Program jednání klubu: 
 

1. zahájení 
2. přednášky 
3. oběd  
4. exkurse na chovu pana Rodena 
5. vystoupení hostů 
6. představení novely Šlechtitelského programu a Metodiky odchovu plemenných býčků 
7. diskuse, různé 

 
Ad 1 až 4) 
Po úvodním slově předsedy klubu Karla Rodena si přítomní vyslechli dvě přednášky: 

- Ivan Houdek z osivářské společnosti DLF Seeds přítomným posluchačům přednesl 
informace o ošetřování TTP, jejich obnově a přísevech v návaznosti na zajištění co 
nejlepší úživnosti při stále výraznějších přísušcích 

- následoval příspěvek Martiny Kopáčkové z firmy CRV Czech Republic, která si 
připravila informace o vzniku a historii chovu plemene dexter a o jeho stavech u nás, 
ale zejména v Evropě (prezentace zde). 

Poté se za deštivého počasí účastníci přesunuli na prohlídku farmy Karla Rodena, který 
představil nejenom vlastní chov, ale ukázal i nově vybudovanou naháněcí uličku a navazující 
technologii a chovatelské zázemí. 
 
Ad 5)  

- Ing. Pavel Káčer z firmy Jihočeský chovatel, který zavzpomínal na začátky při dovozu 
prvních zvířat na hospodářství Karla Rodena, přes výstavy až po současnost. 

- Ing. Mojmír Severin, předseda představenstva Výstaviště České Budějovice, se zaměřil 
na vyzdvižení spolupráce s Klubem DX při pořádání výstav při veletrhu Země živitelka.  

- Kamil Malát, ředitel ČSCHMS, ocenil kvalitní práci chovatelů a na číselných údajích 
demonstroval velký progres, kterého chovatele za deset let fungování dosáhli. Zmínil 
rovněž obrovský přínos Karla Rodena při popularizaci chovu dexterů. 

- Ing. Štěpán Markvart, ředitel společnosti Jihočeský chovatel, ocenil úzkou spolupráci s 
chovateli nejenom v oblasti šlechtění, ale také výstavnictví. 

- Milan Novotný, předseda svazu, seznámil s novinkami ze svazového dění.  
- Ing. Pavla Vydrová pronesla videozdravici. 

 
Ad 6)  

- Luboš Žďárský představil nové webové stránky Klubu (https://www.dexterclub.cz/) 
- Luboš Žďárský představil návrh na úpravu šlechtitelského programu, který připravila 

Rada plemenné knihy DX, neboť současné znění v některých pasážích neodpovídá 



potřebám chovatelů a ani aktuální situaci. Součástí byl rovněž návrh na úpravu způsobu 
odchovu plemenných býčků.  
Rozprava závěr: K oběma tématům se mezi chovateli rozproudila vášnivá debata s tím, 
že materiály budou odeslány všem členům klubu k prostudování a k oběma bodům se 
chovatelé vrátí na dalším řádném zasedání klubu.  

- Volba nového člena Rady PK DX: Ing. Miloš Šedivý, který je aktuálně jedním z členů 
RPK DX, ale již nemá žádnou plemenici DX evidovanou na své jméno (chov převedl 
na dvou dceru) již nemůže být dle stanov členem RPK. Byl přednesen návrh na to, aby 
byla zvolena místo něj jeho dcera, který by svého otce zmocnila a Ing. Šedivý mohl být 
nadále členem RPK DX. Bod však nebyl součástí pozvánky na jednání, proto nebyl 
tento návrh odsouhlasen s tím, že bude zařazeno jako bod na další řádné jednání Klubu 
DX. Přítomní chovatelé nicméně neformálně většinově vyjádřili podporu myšlence, aby 
Ing. Šedivý pokračoval jako člen RPK DX. 
Závěr: Volba člena RPK bude zařazena jako bod na jednání dalšího Klubu DX a 
možnost kandidovat budou mít samozřejmě všichni řádní členové Klubu DX. 

 
Ad 7)  
Po skončení rozpravy k odborným tématům proběhla neformální chovatelská debata a přátelské 
večerní posezení. Někteří z účastníků pak v neděli navštívili nedaleký chov manželů Černých.  
 
 
 
 

Zapsal: Kamil Malát 
Ověřil: Luboš Ždárský 












